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ARVAMUS
PÕLEVKIVITÖÖSTUS
JA EESTI RIIK
Põlevkivi kompetentsikesku-
se juhataja Kalle Pirk tõdeb,
et hoolimata rekordiliselt
madalatest elektri ja vedel-
kütuse hindadest suutis põ-
levkivitööstus teha 2015.
aastal märkimisväärse pa-
nuse riigieelarvesse. LK 2

UUDISED
NARVA ALEKSANDRI
KIRIKUS TOIMETAB JUBA
UUS KOGUDUS

Teisipäeval kinnitas EELK ki-
rikukogu kolm kuud tagasi
aset leidnud Narva uue lute-
ri koguduse asutamise.
LK 4

SPORT
AHTMES TULEB
VAATEMÄNGULINE
MAADLUSTURNIIR
Sel laupäeval toimub Ahtme
spordihallis vabamaadlustur-
niir "Kuldkaru Open", kuhu
on oodata 13 riigi maadle-
jaid ja aukülalistena palju-
kordseid olümpiavõitjaid
vendi Beloglazoveid. LK 6

PROTEST: Paarkümmend piketeerijat kurjustas haigla juhiga

Haigla lasteosakonna sulgemine
tõi narvalased tänavale

Paarkümmend täiskas-
vanut koos lastega aval-
das eile Narvas Peet-
ri platsil valjult ja äär-
miselt emotsionaal-
selt oma pahameelt ka-
vatsuse vastu sulge-
da järgmisel aastal Nar-
va haigla lasteosakond.

Ilja Smirnov
smirnov@pohjarannik.ee

Piketeerinute ette tuli Narva
haigla juhatuse esimees Olev
Silland. "Kui teil on üle 12 000
eurot kuus, siis jumala pärast,
me võime seda ebarentaablit
üksust alles hoida," pöördus ta
nende poole puhtmajandusli-
ku argumendiga, kinnitades,
et haiglal tuleb aastas säästa
147000 eurot.

Haigla juhi jutt
ajas tigedaks

"Kuid ma tunnen, et elani-
kel pole võimalik sellist sum-
mat maksta. Seepärast me
jätkame lastele seniste tee-
nuste osutamist, kuid teeme
seda lihtsalt teistes ruumi-
des. Lapsed ei kannata − neid

ravitakse ka edaspidi ja ars-
tid jätkavad samuti haiglas
tööd," selgitas Silland mee-
leavaldajatele, kes muutu-
sid aga iga hetkega aina ti-
gedamaks.

"Mis ravi?! Miks saadeti
mind koos lapsega kolm nä-
dalat tagasi koju?!! Et me ei
rikuks teie statistikat?!" kar-
jus teistest üle üks piketeeri-
jatest. "Alati, kui ma olen haig-
las olnud, on kõik voodikohad
täidetud olnud."

Kõik piketeerijad väitsid, et
lasteosakonna vastu on suur
nõudlus ja juhtkonna väited,
et 20 voodikohast on aastas
keskmiselt täidetud vaid 11,
on valeinfo.

"Haigekassa maksab mei-
le ravijuhtude eest. Kui neid
jääb vähemaks, siis meka tee-
nime vähem ja nii ongi see las-
teosakond muutunud üleliig-
seks," selgitas Silland. "Kor-
dan, et teenuse osutamine jät-
kub ja me oleme patsientidest
huvitatud. Nemad on meie tu-
luallikas."

"Häbi! Häbi! Häbi!" skan-
deeris seltskond ja õige pea
muutus esialgne dialoog juhi-
tamatuks laadaks, kus kõlasid
ka matslikud väljendid.

Lastevanemate hirmud
Üks lasteosakonna sulge-

mise vastase võitluse aktivis-
tidest Irina Surõnõtševa rää-
kis, et tedahirmutab väljavaa-
de, et lapsi hakatakse edaspidi
ravima koos täiskasvanutega.
Tema lastel on tulnud haiglas
olla paar korda aastas.

"Ma muretsen oma teisme-
liste tüdrukute pärast väga tu-
gevasti," rääkis nördinud ema.
"Kui nad lasteosakonnas on,
olen ma rahulik, sest tean, et
kell seitse pannakse uks luk-
ku ja kõrvalised isikud sin-
na ei pääse. Üldosakonnas on
aga väga hirmus. Seal asetse-
vad palatid nõnda, et neist käi-
vad läbi täiskasvanud, kui lä-
hevad suitsetama või teiste-
ga juttu puhuma. Kui aga laps
peaks sattuma nakkusosakon-
da, siis on ta kõrvuti täiskasva-
nutega, kellest paljud on nar-
komaanid," kirjeldas Irina oma
hirme. "Ema süda tõi mind tä-
na siia."

Piketeerijatega tuli rääki-
ma ka Narva linnavolikogu
esimees Aleksandr Jefimov.
Ta tõdes, et tedagi paneb see
olukord muretsema. "Kuid
doktor Silland kui asjatundja
kinnitab, et selle muutusega

midagi halvemaks ei lähe, mõ-
ni asi pigem hoopis paremaks,"
märkis ta ja võttis vastu mit-
me tuhandeallkirjaga pöördu-
mise, milles nõutakse lasteosa-
konna säilitamist.

"Volikogu ei jäta seda kü-
simust tähelepanuta, kuid ot-
suse tegemine ei kuulu meie
kompetentsi. Seda teeb haigla
juhtkond," rääkis Jefimov.

Narva haigla nõukogu esi-
mees, linnavolikogu liige Alek-
sei Voronov jälgis piketti lin-
navolikogu saali aknast. Ta üt-
les Põhjarannikule, et juhul,
kui laste raviteenus muutub
pärast ümberkorraldusi keh-
vemaks ja tekivad mingid puu-
dused, taastatakse praegune
olukord. "Seda ma garantee-
rin. Järeldusi teeme patsienti-
de ja lastevanemate tagasiside
põhjal," lubas Voronov.

IRINA SURÕNÕTŠEVA
Kui mu lapsed on lasteosa-
konnas, olen ma rahulik,
sest tean, et kell seitse pan-
nakse uks lukku ja kõrvali-
sed isikud sinna ei pääse.

Narva haigla juht Olev Silland lasi inimeste meelepaha enda peal välja elada ja kinnitas, et laste raviteenuste osutamist jätkatakseendises mahus,kuid sedatehakse teises kohas. ILJA SMIRNOV

Kiviõlis
sadas
tahma
Kiviõli linnas nägi värskelt
sadanud lumi eile hommikul
välja nagu moonisai − tihe-
dalt mustade tahmatäpikes-
tega pikitud.

"Kuna öösel sadas lund,
siis järelikult olid need tä-
pid hommikul tekkinud," üt-
les linnavolikogu liige Ka-
jaKreisman, kes linnaelani-
ke telefonikõnedest ajenda-
tuna linnas mitmelpool sel-
lest nähtusest pilte käis te-
gemas.

Kreisman ei mäleta, et
midagi sellist varem ette
oleks tulnud: "Võib-olla kee-
miatehaseümber on midagi
olnud, aga et terve linn seda
täis oleks, pole küll juhtu-
nud. Muidugi ega meil vii-
mastel aastatel lund eriti
palju ole olnud, ilma lumeta
ei paistaks selline asi üldse
silma. Autoklaasidele teki-
vad küll aeg-ajalt tahmatä-
pid ja see kiht tavalise pe-
suga maha ei tule."

Kreisman pöördus linna-
valitsuse poole, paludes neil
tahmasaju põhjustes selgust
tuua.

Linnavalitsuse keskkon-
na- ja järelevalvespetsia-
list VladimirKuzman ütles,
et suhtles nii e-posti kui te-
lefoni teel keemiatööstuse
keskkonnainimestega, sel-
get vastust polnud aga neilt
eile õhtuks veel saanud.

"Esimese asjana öeldi
sealt, et mingeid märkimis-
väärseid tehnoloogilisi kõr-
valekaldeid pole olnud; et
eelmisel päeval oli heitgaa-
side proovide võtmine, aga
seegi ei põhjustanud olulisi
muutusi. Mulle lubati, et nad
tegelevad põhjuste otsimi-
sega ja annavad teada, kui
midagi selgub. Fakt on see,
et õhureostus oli, aga see ei
olnud väga suur ja kindlas-
ti polnud see inimestele oht-
lik," rääkis Kruzman. (PR)

Kiviõlis sündinud Kaja
Kreisman ei mäleta, et kunagi varemoleks linnalumi
sel moel tahmatäpikestega
kaetud olnud.
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päevasupp 1,80€

praad 3,80 €

Tule ka õhtustama!
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Laudade tellimine tel 355 7783.
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Arvamus
Ida-Viru trump
Kui ekspeaminister Taavi Rõivas sel sügisel
Lääne-Virumaad külastas, kurtsid mitmed
sealsed ettevõtjad, et keskvõim külvab Ida-
Viru tähelepanu ja mitmesuguste abimeetme-
tega üle ja naabrid võivad seejuures kaotajaks
jääda. Kui ühes maakonnas maksab riik ette-
võttele töökohtade loomise eest peale, aga tei-
ses mitte, siis on oht, et töökohad liiguvadki
ühest maakonnast teise.

Eks kahe maakonna vahel on rivaalitsemine
käinud juba aastakümneid, muu hulgas ka sel-
le üle, kumb rohkem riigiasutusi endale saab.
Punktivõite on saanud üks ja teine, aga kui vaa-
data sellist konkreetset näitajat nagu tööpuu-
duse pikaajalist taset, siis on üheselt selge, et
Ida-Virus on probleem märksa teravam kui
Lääne-Virus. Seepärast on ka mõistetav valit-
suse sekkumine ja katsed eri toetustega olu-
korda parandada.

Samas on Aseri vallavõimude ettepanek Vi-
ru-Nigulale ja Kundale ühinemisprotsessi käi-
gus Ida-Viru lipu ja vapi alla tulla päris nuti-
kas. Ettevõtluse elavdamiseks mõeldud juba
kehtivad, aga ka uue valitsuse lubatud toetused
võiksid olla sellisteks Ida-Virumaa trumpideks,
mis meelitavad siia teisigi omavalitsusi.

Iseküsimus on, kuidas aastaid teises maa-
konnas elanud inimesed idavirulasteks saami-
sesse suhtuvad. Kõikvõimalikud eelarvamused
elavad ilmselt oma elu. Ent ratsionaalselt hin-
nates oleks sel ju jumet.

Suure tõenäosusega ei kulu enam ka väga
palju aastaid selleni, mil moodustub taas üks
Virumaa ja tuleks kasuks, kui selle mõlemad
osad oleksid ettevõtluse ja tööhõive poolest se-
nisest paremini tasakaalus.

ÜKS KÜSIMUS
KAS PÄRAST NARVA-JÕESUUGA ÜHINEMIST
RAJATE RATTATEE NARVA PIIRINI?

Vaivara vald pole seni soovinud osaleda
Vaivara valda läbiva Narva ja Narva-Jõe-
suu vahelise rattatee rajamises.

Vaivara vallavanem Veikko Luhalaid

Narva võimud ei peaks kritiseerima
meid ajalehtede kaudu, vaid võiksid meie
juurde tulla ja rääkida oma probleemidest
ning küllap me jõuaksime kokkuleppele.

Me ise jooksime ise varem nende juurde Narva na-
gu lollid, et kokku leppida, aga meid saadetipikalt. Hea
küll, meie ettepanekud neile sobinud, nad hakkasid ise
sellega tegelema. Nüüd ootame meie, sest nende kord
on joosta.

Põlevkivitööstus
ja Eesti riik

Kalle Pirk
PÕLEVKIVI KOMPETENTSIKESKUSE JUHATAJA

Ettevõtetelt laekus rii-
gikassasse kokku 120
miljonit eurot, millest
ressursi- ja saasteta-

sud moodustasid ligi 74 mil-
jonit eurot, tööjõumaksud 41
miljonit eurot ning muud
maksud 5,5 miljonit eurot.

Samuti jätkasid põlevkivi-
ettevõtted 2015. aastal suure-
mahuliste arendusprojektide
elluviimist. Nelja tööstuset-
tevõtte aasta jooksul tehtud
koguinvesteeringud ulatusid
kokku ligi 200 miljoni euroni.
Koostöös riigiga tegeldi ter-
vikvaate loomisega ning rii-
gikantselei juhtimisel alga-
tati analüüsidepakett, et pla-
neerida teadlikultpõlevkivi-
tööstuse tulevikku.

Riik reageeris turuhinda-
de langusele ja tegi plaani
rakendada alates 2018. aas-
tast uus, põlevkivi lõpptoo-
dete turuhinnast sõltuv kesk-
konnatasude süsteem, mille
puhul oleksid põlevkivi res-
sursitasud otseselt seotud
vedelkütuste maailmaturu-
hindadega, mis mõjutavad
põlevkivitööstuse lõpptoo-
dete hinda. Kui seni maksid
põlevkiviettevõtted ressur-
sitasu sõltumata turuhinda-
de tasemest, siis 2015. aastal
alustati uuringuid, et sidu-
da ressursitasud turuhinna-
ga: kui turuhind langeb, ka-
haneks ka põlevkivi kaevan-
damise ressursitasu, kui tu-
ruhind kasvab, tõuseks res-
sursitasu plaani järgi seni-
sest kõrgemaks.

Eesti ekspordib edukalt
energiatooteid, ees-
kätt elektrienergiat ja
põlevkiviõli. Aastatel

2008-2014 kahekordistus põ-
levkiviõli eksport ja elektri-
energia eksport suurenes li-
gi kolm korda.

Euroopa Liidu statisti-
kaagentuuri Eurostat viima-
se ülevaate kohaselt oli 2014.
aastal Eesti sõltuvus energia
impordist 8,9%. See on väik-
seim kogu Euroopa Liidus
ning märgatavalt väiksem
Euroopa Liidu keskmisest
tasemest, mis on 53,5%.

Sellise tulemusega edes-
tas Eesti juba teist aastat jär-
jest energiasõltumatuse se-
nist pikaajalist liidrit Taanit,
mis jäi 2014. aastal 12,8% ta-
semele. Eesti impordisõltu-
vuse taseme väheneminevii-
tab eeskätt kodumaise ener-
giatööstuse tugevnemisele.
Langes imporditavate ener-
giaallikate tarbimine. Vedel-
kütuste puhul, millest Ees-
ti impordib ligi 60%, vähe-
nes tarbimine6%. Samal ajal
langes 100protsendilise ener-
giasõltuvusega maagaasi tar-
bimine koguni 43,5% võrra.

Põlevkivitööstusega seo-
tud tegevusraamistik uue-
neb pidevalt ning toetab põ-
levkivi paremat väärinda-
mist ja keskkonnamõjude
vähendamist. Kriis maailma
naftasektoris on mõjutanud
seadusandlust, mis regulee-

rib maavarade kaevandamist
Eestis. 2015. aasta juunis kii-
tis riigikogu heaks maapõue-
seaduse ja keskkonnatasude
seaduse muutmise seaduse,
mis võimaldab sektori ette-
võtetel kaevandada tagant-
järele alates 2009. aastal keh-
testatud aastamäärast vähem
kaevandatud põlevkivi. Muu-
datus aitab põlevkiviettevõ-
tetel paremini kohaneda tu-
runõudluse kõikumisega. Vii-
mase viie aastaga on ettevõt-
ted põlevkivi kaevandamis-
määrast vähem kaevandanud
üle 31 miljoni tonni võrra.

2015. aastal kaalusid rii-
giesindajad keskkonnatasu-
de tõstmist 2016. aastaks,
kuid arutelude käigus lei-
ti, et see ei ole sisuliselt ar-
gumenteeritud. Seega tasu-
sid ei tõstetud ning kehtima
jäid 2015. aasta keskkonna-
tasude määrad. Samuti käivi-
tas keskkonnaministeerium
keskkonnamõjude väliskulu-
de hindamise projekti.

2015. aasta lõpus kiitis va-
litsus heaks põlevkivi kasu-
tamise riikliku arengukava
2016-2030, mis määrab vald-
konna arengu põhimõtted ja
suunad. Järgmisel 15 aastal
on põhifookus põlevkivi pa-
remal väärindamisel ehk õli
tootmisel, soojuse ja elekt-
ri tootmiseks põlevkivi ka-
sutamine väheneb. Arengu-
kava kohaselt tuleb põlevki-
vi kasutamise efektiivsuse
tõstmiseks arendada ja ra-
kendada parimat võimalik-
ku tehnikat, piirata saasteai-

nete heidet, suurendadares-
sursisäästlikkust, vähenda-
da tekkivate jäätmete hul-
ka ning suurendada jäätme-
te taaskasutamist. Kõik sel-
leks, et pikendada põlevkivi
kasutamise väärtusahelat ja
parandada põlevkiviressur-
si maksimaalset kasutamist.

Põlevkivi kaevandami-
se aastamääraks jäi
arengukavas 20 miljo-
nit tonni ning päeva-

korrast võeti maha seisukoht,
et põlevkivi kaevandamise
aastamäära peaks vähenda-
ma. Olemasolevates kaevan-
dustes jätkub põlevkivivaru
20 miljoni tonnise aastamää-
ra puhul 17-18 aastaks, põlev-
kivi kokku jätkub Eestis aga
veelaastakümneteks.

Keskkonnaministeeriumi
koostatud Eesti kliimapolii-
tika põhialused aastani 2050
võtavad arvesse ELi kliima-
poliitika eesmärke. Need
näevad ette, et võrreldes
1990. aasta heitetasemega
vähendatakse 2050. aastaks
kasvuhoonegaaside emis-
siooni vähemalt 80% võrra.
Kasvuhoonegaaside järgmi-
ne vähenemine Eestis toi-
mub vanade põlevkivielekt-
rijaamade kasutusea lõppe-
misel 2020. aastatel.

Käesolev artikkel pärineb
põlevkivi kompetentsikesku-
se välja antud põlevkivi aas-
taraamatust 2015, mida esit-
letakse täna kell 11 keskuse
saalis Kohtla-Järvel.

Hoolimata rekordiliselt madalatest elektri ja
vedelkütuse hindadest suutis põlevkivitöös-
tus teha 2015. aastal märkimisväärse panu-
se riigieelarvesse.

PÄEVA LAUSE
"Praegune Narva on
omamoodi eksperi-
ment: see on katse ilma
eestlasteta Eestit luua."
Sisekaitseakadeemia rektor
Katri Raik tsiteerib üht oma
head sõpra.
(Postimees, 1. detsember)

LEHED EILE
EESTI PÄEVALEHT kir-

jutab, et uues ametis hakkas
majandus- ja taristuminister
Kadri Simson kõigepealt aja-
ma tasuta ühistranspordi üle
kogu Eesti pakkumise asja.

Ideed läbinisti valeks
kuulutada ei ole põhjust,
aga praegusel kujul lõhnab
see liialt vana Keskerakon-
na järele. See, kui palju tasu-
ta ühistransport maaelanik-
ke aitaks, on ebaselge, kuid
kahtlemata kindlustab Kesk-
erakonna lubaduse täitmine
ühistranspordiäri väljavaa-
teid. Selles äris aga kuulub
suur turuosa mõjuka kesk-
erakondlase Arvo Sarapuu
firmale ATKO Grupp.

Simsoni inspiratsioonialli-
kas, Tallinna tasuta ühistrans-
port on neile, kes seda kasu-
tavad, üldiselt meeltmööda.
Kasutajate arv on kasvanud,
kuid linna pikaajaline võime
ühistranspordi kvaliteedi ta-
gamiseks piisavalt investee-
rida on endiseltküsimärgi all.
Aga Tallinn ja maapiirkonnad
ei ole ühistranspordi korral-
damise mõttes ju üldse võr-
reldavad. Tallinnas saab pan-
na hulga bussiliine tööle 10-
15minutiliseintervalliga, il-
ma et see oleks ilmne raha
põletamine. Maal ei saa, sest
rahvast on palju vähem. Ent
nemadki tahavad koju saada
enam-vähem kohe, mittepaar
tundibussi oodata.

Seetõttu jääb maapiirkon-
dade ühistranspordi prae-
guse korralduse ja liinivõr-
gu puhul inimeste esimeseks
eelistuseks ikka (isiklik) auto− ükskõik kas ühistransport
on tasuta või mitte.

ÄRIPÄEV tõdeb, et Eestis
on mitu tuhat ettevõtte juha-
tuse liiget, kes saavad väikest
palka ning mitukorda suure-
mat dividenditulu, nii et nen-
de tegelik kuusissetulek on
keskmiselt ligi 4000 eurot. Ka
on veel võimalus, et nad hak-
kavad saama madalapalgalis-
tele mõeldud soodustust.

Lehe meelest on riik loo-
nud tuhandetele ettevõtjate-
le tingimused, mis lubavad
riivata õiglustunnet. Maksu-
de optimeerimise tõttu jääb
riigil saamata kümneid mil-
joneid eurosid, kuid maksu-
laekumise parandamiseks on
võimalus kehtestada sotsiaal-
maksulagi ja -põrand.

Seaduse järgikäituvad ju-
hid, kes maksavad endale mii-
nimumpalka ja saavad suure
osa sissetulekust dividendi-
na, õigesti. Nad ei tee midagi
sellist, mis oleks keelatud. Et-
tevõtja võib ise otsustada, kui
palju ta endale kui juhatuse
liikmele tasubpalgas.

Kui need tuhanded juha-
tuse liikmed otsustaksid ko-
gu oma sissetuleku võtta väl-
ja palgana, oleks riik 40 mil-
joni euro võrra rikkam.
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Uudised
EESTI
VALITSUS KARMISTAB
ALKOHOLI- JA
TUBAKAPOLIITIKAT
Valitsus kiitis heaks alko-
holi-ja tubakapoliitika
karmistamise memoran-
dumid ning tegi sotsiaal-
ministeeriumile ülesan-
deks esitada eelnõud va-
litsusele esimesel võima-
lusel.

Eelnõudega raskenda-
takse alkoholi-ja tubaka-
toodete kättesaadavust,
piiratakse müügiedendust
ning kaitstakse alaealisi
nende toodete kahjulike
mõjude eest, teatas BN-
Sile sotsiaalministeerium.

Tervise- ja tööminister
Jevgeni Ossinovski sõnas,
et uue valitsusliidu jaoks
on rahvatervise paranda-
mine üks selgeid prioritee-
te. "Me teame, et alkoholi
ja tubaka liigtarbimine on
Eestis väga suur prob-
leem. Mul on hea meel, et
valitsus toetas sotsiaalmi-
nisteeriumi esitatud ette-
panekuid olukorra paran-
damiseks," ütles ta.

Sotsiaalministeeriumi
ettepanekud näevad ette
alkoholireklaami olulist
piiramist, alaealistele al-
koholi kättesaadavuse vä-
hendamist, alkoholi müü-
gikohtade arvu vähenda-
mist ning alkoholi kaup-
lustes vähem nähtavaks
muutmist.

Uue tubakaseaduse eel-
nõu väljatöötamisel soo-
vib sotsiaalministeerium
vähendada tubakatoodete
ja nende alternatiivtoode-
te atraktiivsust, piirata
nende väljapanekut müü-
gikohtades, reguleerida
alaealiste kontrollostud
ning laiendada suitseta-
mise piiranguid ka e-siga-
reti tarvitamisele.

NOVEMBER OLI
KESKMISEST VEIDI
KÜLMEM
Tänavune november oli
paljude aastate keskmisest
veidi külmem ja sajusem.

Keskmine õhutempera-
tuur oli möödunud kuul 0
kraadi, mis on 1,4 kraadi
normist madalam. Õhu-
temperatuuri maksimu-
miks registreeriti 8,5 kraadi
21. novembril Kundas ning
miinimumiks -16,3 kraadi
6. novembril Jõgeval, mär-
kis ilmateenistus.

Eesti keskmine sajuhulk
oli novembris 73 millimeet-
rit, mis on 115 protsenti
normist. Nimelt on no-
vembri paljuaastane kesk-
mine 63 millimeetrit.

Maksimaalseks ööpäeva-
seks sademete hulgaks
mõõdeti 24 millimeetrit
20. novembril Valgas.

Eesti keskmisena oli päi-
kesepaistet möödunud
kuul 26 tundi, mida on
kuue tunni võrra vähem,
kui on paljude aastate
keskmine. (BNS)

PEIBUTIS: Naabreid meelitatakse Ida-Virus kehtiva töökoha loomise toetusega

Aseri meelitab Kundat ja
Viru-Nigulat Ida-Virumaale

Aseri, Viru-Nigula ja
Kunda hakkavad aru-
tama ettepanekut liitu-
da Lääne-Viru asemel
Ida-Virumaaga, mis an-
nab ettevõtjatele võima-
luse saada toetust töö-
kohtade loomiseks.
Gerli Romanovitš
gerli@pohjarannik.ee

Aseri ettevõtja ja volikogu
liige GaidoKentem pani Ase-
ri ja Viru-Nigula valla ning
Kunda linna ühinemislepin-
gu muudatusena lauale ette-
paneku ühineda Lääne-Viru-
maa asemel Ida-Virumaaga,
et kõigile laieneks võimalus
kasutada Ida-Virumaa jaoks
loodud töökoha loomise toe-
tust.

Aserile kahjulik
GaidoKentemi sõnul oleks

mõistlikkasutada toetust, mi-
da Ida-Virumaal pakutakse,
ning kui Aseri peaks nüüd
maakonna vahetuse tõttu
sellest ilma jääma, oleks see
Aseri ettevõtjatele lausakah-
julik.

"Ma usun, et meie ettevõt-
ted kasutaksid seda toetust
hea meelega ja ka naabero-
mavalitsuste ettevõtted võik-
sid seda taotleda," põhjendas
Kentem, miks selline ettepa-
nek lauale sai. Aseril klassi-
kalise tööstuspiirkonnana,
kuhu on omal ajal planeeri-
tud nii sadamat kui ka selle
juurde tekkivat tööstusala,
oleks rumal toetuse kasuta-
mise võimalustest loobuda.

Kolme omavalitsuse liitu-
mise juhtivkomisjon arutas
seda ettepanekut novembri
lõpus, kuid lõpliku seisuko-
hani ei jõutudki. "Pigem jää-
dikuulama japäris ära ei öel-
dud," ütles Kentem, kes ka ise
juhtivkomisjoni kuulub.

Kuigi on räägitud võimalu-
sest, et riigireformi tulemu-
sena kaovad Eestist senised
maakonnad ning tuleb ühtne
Virumaa, ei kindlusta keegi,
et toetus hakkab kehtima ko-
gu Virumaal. "Ja kui hakkab,

siis polegi ju enam vahet, kas
lääs või ida, aga praegu tu-
leks sihtida siiski ida poole,"
lisas Kentem.
Otsustab valitsus

Aseri vallavanema Koit
Orase sõnul teeb maakond-
liku kuuluvuse otsuse küll
valitsus, kuid pigem peab ta
tõenäoliseks Aseri liitumist
Lääne-Virumaaga, mitte vas-
tupidi. "Aseri on omavalitsus-
test üks väiksemaid ja see
oleks ebaloogiline," arvas ta,
et partnerid pole maakonna-
vahetusega nõus.

Aseri ettevõtjate lohutu-
seks lootis vallavanem, et
kui Leaderi tegevusgruppi-
de jaka piirkonna konkurent-
sivõime tugevdamise toetuse
puhul jäävad kehtima prae-
gused piirid ja maakonna-

vahetusega midagi ei muu-
tu, siis ehk on sama ka töö-
koha loomise toetusega ning
Aseri territooriumil saadak-
se seda kasutada pärast ühi-
nemistki.

Info vähesuse üle kur-
tis ka Kunda linnapea Kaido
Veski, kelle sõnul pole nad
toetuse olemusega kursis
ega tea praegu, kas maakon-
na vahetamisel võiks toetus
hakata kehtima neilegi. Ju-

hul kui see on nii, siis tasub
seda võimalust kaaluda. "Po-
le ju vahet, mis on maakonna
nimi," ütles ta ning lisas, et nii
nemad kui ka Viru-Nigula vo-
likogu liikmed peavad ennast
toetusega kurssi viima, et siis
õigesti otsustada.

"Lõpliku otsuse maakonna
asjus teeb muidugi valitsus,
aga me saame kindlasti oma
eelistusi põhjendada ja peak-
simegi seda tegema."

Kundat on selle tööstustausta tõttu peetud tihti Ida-Virumaa linnaks. Nüüd on selline võimalustäiesti õhus. Arhiiv

KAIDO VESKI

Pole ju vahet, mis on
maakonna nimi.

Tudulinnat kütab uus soojustorustik
Tudulinnas septembris alanud
küttetorustiku ehitus on lõpu-
sirgel, järge ootab uus katla-
maja.

Kevadel valminud Tudu-
linna soojusmajanduse aren-
gukavast lähtudes ning kesk-
konnainvesteeringute kes-
kuse (KIK) toetuse ja laenu
abil alustati Tudulinna alevi-
kus septembris uue soojusto-
rustiku ehitust, valmimistäht-
ajaks novembri lõpp.

"Päris valmis veel ei ole,"
tõdes vallavanem Andrus
Toss eile. "Põhitorustikus on
küll juba soojus sees, koerte-
relamud, kool ja lasteaed saa-

vad sealt sooja. Praegu ehi-
tatakse harutorustikke, mille
kaudu hakkavad sooja saama
vallamaja ja veel paar hoo-
net; sellega läheb paar näda-
lat. Haljastamine jääb nagu-
nii kevadeks, selles mõttes
projekt sel aastal päris lõpu-
ni ei jõua."

Vallavanema sõnul on ehi-
taja OÜ KVL Tehnika tubli
olnud ja paarinädalane ma-
hajäämus pole üldse nende
süü.

"See oli meist tingitud prob-
leem, sest üks kinnistuomanik
muutis meelt ega tahtnud, et
torustik tema kinnistult lä-

bi läheb. Lõpuks saime kok-
kuleppele, nüüd läheb torus-
tik teiselt poolt maja ja kõik
asjad on notariaalselt kinni-
tatud, aga see pidurdas töid
paar-kolm nädalat."

Kütma hakati Tudulinnas
torustikuehitusest hoolima-
ta ikka tavapärasel ajal, sep-
tembri lõpus. Umbes 24tun-
nine vahe tuli kütmisel sisse
siis, kui süsteemi vanalt to-
rustikult uuele ümber lülita-
ti.

"Aga õnneks tuli sel ajal su-
la, nii et väga külmaks kusagil
ei läinud," polnud see Tossu
sõnul kõneväärt probleem.

Projekti tulemusena val-
mib Tudulinnas umbes 1200
meetrit uut soojustorustik-
ku, osa sellest asendab vana
ja amortiseerunut, kus soo-
jakaod ulatusid 30 protsen-
dini, osa on päris uus, et an-
da võimalus uutele liituja-
tele.

Järgmisena on Tudulinnas
plaanis uus täisautomaatne
katel soetada.

"Kuulame praegu võima-
luste kohta maad," ütles Toss.
"Ega KIKi taotlusvoor enne
kevadet nagunii avane, loo-
dame sealt toetust saada."
(PR)

LÜHIDALT

PAASMÄELE ASENDAJA
LEIDMISEGA EI KIIRUSTATA

SILLAMÄE. Maaeluministriks
saanud Martin Repinski asendus-
liikmena riigikogusse pääsenud
Eevi Paasmäest vabaks jäänud
Sillamäe abilinnapea kohta linna-
valitsus täitma ei kiirusta.

Linnapea Tõnis Kalberg ütles, et
sel aastal kindlasti Paasmäe ase-
mele uut inimest otsima ei haka-
ta. "Tal oli küll väga lai tegevus-
ala, mis hõlmas nii haridust, kul-
tuuri, sporti kui ka sotsiaalküsi-
musi. Kuid proovime esialgu ja-
gada tema ülesanded osakonda-
de juhatajate ja teise abilinna-
peade vahel. Uue aasta alguses
vaatame, kas hakkame uut ini-
mest otsima või mitte," sõnas
Kalberg.

Mingil määral mõjutab Paas-
mäele asendaja otsimisega oota-
ma Kalbergi sõnul ka see, et
praegu on päevakorral küsimus,
kui kauaks oma kitsefarmi pärast
skandaali sattunud Repinski mi-
nistri ametisse püsima jääb. Juhul
kui ta sunnitakse minema tagasi
riigikogusse, tuleks Paasmäel riigi-
kogust ära tulla ja ta saaks naasta
Sillamäe linnavalitsusse.

Sillamäe linnavalitsus ei ole
endise abilinnapea Eevi
Paasmäe kohale uut inimest
otsima asunud. MATTI KÄMÄRÄ

TORMITUULED RIKUVAD
JÕULUEHTEID
KOHTLA-JÄRVE. Firma Elektro-
Sistem teatas linnavalitsusele, et
on raskustes uute jõulukaunis-
tuste soetamise ja paigaldamise
ning olemasolevate hooldamise-
ga sõlmitud töölepingu alusel.
Firmajuhi Aleksandr Volodtšen-
kovi teatel ei täida jõuludekorat-
sioonide tarnija omapoolseid ko-
hustusi ega pea kinni tähtaega-
dest. Lisaks raskendavad olukor-
da ka tormituuled, mis põhjusta-
vad juba paigaldatud ja põlevate
dekoratsioonide rikkeid.

POLITSEI
TUNGIS TREPIKOJAS KALLALE
30. novembril tungis 43aastane
mees Kohtla-Järvel Kalevi täna-
vas kortermaja trepikojas kallale
endisele elukaaslasele, 42aasta-
sele naisele. Politsei pidas mehe
kahtlustatavana kinni.

VARAS TUNGIS KELDRISSE
Ajavahemikul 27.-28. novembrini
on Jõhvis Linda tänavas sisse
murtud keldriboksi ning varasta-
tud survepesur, tööriistakomplekt
ja jalgratta matkakott. Kahju on
405 eurot.

PARANDUS
Are Raudoja portselanimaalide
näituse avamine Jõhvi kontserdi-
majas toimub 5. detsembril ja
see on esmaspäev, mitte lau-
päev, nagu eilses lehes ekslikult
kirjas oli. Toimetus vabandab.
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UUDISED33

ILM JÕHVIS
REEDE. Vahelduva pilvi-

susega sademeteta ilm. Pu-
hub mõõdukas muutliku suu-
naga tuul. Temperatuur jääb
vahemikku -5 kuni -4 kraa-
di.



KIRIKUDRAAMA LÕPP: Pankrotis kogudus on surnud, uus kogudus on sündinud

Narva Aleksandri kirikus
toimetab juba uus kogudus

Teisipäeval, 29. no-
vembril kinnitas EELK ki-
rikukogu kolm kuud ta-
gasi aset leidnud Narva
uue luteri koguduse asu-
tamise. Uue koguduse
loomine sai aktuaalseks
pärast Aleksandri kogu-
duse pankrotti minekut
võimetuse tõttu täita ko-
hustusi võlausaldaja ees.

Teet Korsten
teet@pohjarannik.ee

Juba novembri algusest toi-
metab Aleksandri kiriku tor-
nis 2. septembril asutatudko-
gudus, kes nüüd toimunudki-
rikukogul ametlikult EELK
rüppe võeti.
Taasavatud pühakoda

Tänavu 6. novembril toi-
munud jumalateenistus oli
ses mõttes eriline, et peaaegu
aasta polnud selle kirikuhoo-
ne müüride vahel ühtegi tee-
nistust peetud. Alates sellest
toimuvadregulaarsed teenis-
tused: igal pühapäeval kell 10
on eestikeelne jakell 12vene-
keelne teenistus.

Oli tarvis taastada n-ö
elutähtsad kommunikatsioo-
nid, nagu kütte- ja veevärk,
elektrivarustus, lift ja signa-
lisatsioon. Peale selle ei saa-
nud varem kirikuhoones te-
gutseda, sest puudus pääs-
teameti luba. Kogudus tel-
lis signalisatsiooniseadme-
te hoolduse ja remondi, suit-
sueemaldus- ja tulekustutus-
süsteemide ning turvaval-
gustuse hoolduse ja pikse-
kaitse kontrolli. Veel on jää-
nud tegemata tulekustutus-
süsteemi vooliku survekont-
roll. Praegu töötab ka kiriku
välisvalgustus − advendiajal
on kirik liturgilise värvi ko-
haselt violetne.

Vajalikud tööd tehti ko-
guduse asutamiseks korral-
datud üle-eestilisest korjan-
dusest saadud rahaga, mida
seitsme kuu jooksul kogunes
52 000 eurot. Enne seda toi-
mus peapiiskop Urmas Viil-
ma poolt aprillis välja kuulu-
tatud korjandus ja 22. juunil
osteti riigiga kahasse kiriku-
hoone pankrotipesast välja −
mõlemad osapooled panusta-
sid võrdselt ja hind oli kok-
ku 375 000 eurot. Samuti on
Narva linn tänavu koguduse-

le tegevuskuludeks eraldanud
2000 eurot.

"Peale jumalateenistus-
te oleme alustamas ka muud
koguduslikku tegevust. Kõik,
kes soovivad tulla leerikooli
või ristimisele, on teretulnud.
Kirikutorni osas on taastunud
normaalne elu ja tornisaalist
meile vajadusteks esialgu pii-
sab," ütles uue Narva kogudu-
se õpetaja Urmas Karileet.
Lisafunktsioone otsitakse

Narva linnapea Tarmo
Tammiste juures toimus hil-
juti Karileedi ja kultuurimi-
nisteeriumi töötajate osalu-
sel kohtumine, kus otsustati,
et peagi toimub suurem aju-
rünnak, leidmaks otstarvet
kirikuhoone põhiosale. Mõt-
tetalgutel osalevad ka inime-
sed, kel on kogemus suurtele
hoonetele uue elu andmisega,
ning otsitakse kontseptsiooni,
millele oleks võimalik leidaka
rahastust − et kogu Aleksand-
ri kiriku hoone lõpuni reno-
veerida ja kasutusele võtta.

"Otsitakse lahendust, mis

võiks olla kasulik, vajalik, hu-
vitav − nii linnarahvalekui po-
tentsiaalsetele investoritele,
kes sooviksid panustada suu-
re hoonekordategemisse. Olen
näinud vast renoveeritud Tar-
tu Paulusekirikut ja minu vai-
musilmas on Narva Aleksand-
ri kirik peagi sama ilus. Kiriku-
kontserdisaali ideest vahest ei
piisa, oleks vaja midagi mul-
tifunktsionaalsemat − näiteks
muuseumiosa võiks lisaks ol-
la," ütlesKarileet.

Oktoobris pakkus kultuu-
riministeeriumi asekantsler
Tarvi Sits, et kirikuhoonesse
tuleb linna raamatukogu. See
idee heideti siiski ruttu kõrva-
le kui toores ja see oli pealegi
välja käidud kohaliku omava-
litsusega täielikult kooskõlas-
tamata.

Alates kirikukogu otsusest
uus Narva luteri kogudus re-
gistreerida on kõik senised
Narva Aleksandri kogudu-
se liikmed arvatud selle liik-
meiks − seni oli seal vaid 17
asutajaliiget. "Kõik nad on te-
retulnud taastama oma seost

ja suhet uue kogudusega. Tä-
nan kõiki annetajaid. Nii suurt
annetust tuleb väga harva, tä-
hendab inimesteleüle Eesti lä-
heb meie käekäik väga korda.
Tänu selleleoli meil üldse või-
malus kirikusse sisse kolida,"
ütlesKarileet.

Narva Aleksandri kiriku
hoone on pärast selle välja-
ostmist siseministeeriumi bi-
lansis. Äsja ametist lahkunud
valitsus valmistas ette kauge-
masse tulevikku suunatud ot-
suse, mille järgi kohalik luteri
kogudus saab pühakoda kasu-
tada. Praegu on EELK-l täht-
ajaline leping, mille pikenda-
mist EELK peapiiskop Viilma
eeldab. Pärast uue koguduse
registreerimist saab juba te-
mast juriidilise isikunariigile
ses küsimuses partner.

URMAS KARILEET
Tornisaalist meile vajadus-
teks esialgu piisab.

Urmas Karileet: "Tänan kõiki annetajaid. Nii suurt annetust tuleb väga harva, tähendabinimestele üleEesti läheb meiekäekäik väga korda. Tänu selleleolimeil üldsevõimalus kirikusse sissekolida." ILJA SMIRNOV

Narva kool tutvustab
Ukrainas inimõigusi
Eesti MTÜ Mondo korraldu-
sel alustavad Narva Soldino
gümnaasiumi pedagoogid Uk-
raina idaosas Severodonetski
linnas neljapäeval inimõigus-
te ja maailmaharidusekooli-
tusi Luganski oblasti õpetaja-
tele.

Narva Soldino Gümnaasiu-
mi pedagoogid tutvustavad
MTÜ Mondo koostatud ma-
terjalide põhjal ukrainlastele
maailmahariduse meetodeid,
teatas Mondo humanitaarabi-
ekspert Veronika Svištš pres-
siteate vahendusel.

Ida-Ukrainakoolid on konf-
liktiaastatel pidanud kohane-
ma pidevalt muutuvate olude-
ga, kus mõned neist on olnud
ajutiselt suletud, kooliperso-
nal sõjategevuse hirmus piir-
konnast ära kolinud ning õpi-
laste arv pidevas muutumi-
ses.

Hiljutises uuringus selgus,
et üle pooltest kriisipiirkonna
koolidest vajavad õpetajate-
le tõhusamat väljaõpet ning
koolitusi, mis aitaksid pare-
mini kriisikeskkonnas toime
tulla.

Seetõttu alustas Eesti MTÜ
Mondo sel sügisel maailmaha-
riduse tegevustega Ukrainas
ning korraldab koostöös koha-
like partnerite - Vostok SOS-i
ning Tšernigovi inimõiguste
maja - ekspertidega maailma-
hariduse teemalist mahukat
koolituskursust Luganski ob-
lasti koolide õpetajatele.

"Huvi meie tegevuse vas-
tu on olnud väga kõrge, mis
lisab kindlustunnet, et teeme
õiget asja. Maailmahariduse
meetodid annavad võimalu-
se tegeleda rahuharidusega
leebemas võtmes - traumee-

rimata niigi pidevas stressis
elavaid kriisipiirkonna õpeta-
jaid ning õpilasi," ütleb Mon-
do projektijuht Svištš.

Eesti kogemust annavad
ukrainlastele edasi Narva Sol-
dino Gümnaasiumi pedagoo-
gid, kes koolitusel tutvusta-
vad Mondo materjalide põh-
jal maailmahariduse meeto-
deid.

"Koolitusprogrammis osa-
lemine annab meie koolile
hea võimaluse jagada koge-
musi, leida sõpruskool Ukrai-
nast ning saada parem etteku-
jutus selles riigis toimuvast,"
lausub gümnaasiumi õppe-
alajuhataja Irina Bahramova
pressiteate vahendusel.

"Maailmahariduse kultuu-
ri juurutamine Ukraina kooli-
des aitab maailmastning üks-
teisest paremini aru saada.
Konfliktiolukorras on esma-
tähtis mõista põhilisi inimõi-
gusi, sest kui kogu maailmas
elaksid inimesed neid austa-
des, siis jääksid ka paljud sõ-
jalised konfliktid olemata," li-
sab Vostok SOS-i hariduseks-
pert JuliaKishenko.

MTÜ Mondo on Eesti or-
ganisatsioon, mis tegeleb hu-
manitaarabi, arengukoostöö
ja maailmaharidusega. Uk-
rainas on Mondo tegutsenud
alates 2014. sügisest. Kooli-
tust rahastab arengukoostöö
projekti raames Eesti Välis-
ministeerium ning MTÜ Mon-
do Tarkusefond.

Severodonetsk on Ida-Uk-
raina Luganski oblasti linn,
kus asuvad praegu oblas-
ti seaduslikud võimud, kuna
Lugansk ise on Vene.meel-
sete separatistide võimu all.
(BNS)

Viilma: Aleksandri
kiriku päästmine näitas
riigi südametunnistust
Eesti Evangeelse Luterliku Ki-
riku (EELK) peapiiskop Urmas
Viilma kiitis neljapäeval riigi-
ja ühiskonnategelastele peetud
traditsioonilises advendikõnes
muu hulgas eelmist valitsust
Narva Aleksandri kiriku pank-
rotipesast päästmise eest, lau-
sudes, et see näitas riigi süda-
metunnistust.

"Kas riigil on südametun-
nistus?" küsis Viilma ja mär-
kis, et lootustandvaid märke
selle olemasolust on alati ol-
nud. "Narva Aleksandri kiri-
ku päästmine pankrotipesast
riigi ja kiriku koostöös on üks

riigi südametunnistusemärki-
dest. Tol hetkel esindasid otsu-
sekindlalt seda südametunnis-
tust tollased reformierakond-
lastest peaminister Taavi Rõi-
vas ja siseminister Hanno Pev-
kur. Kuidas saab olema riigi
südametunnistusega uue koa-
litsiooni puhul, näitab lähitu-
levik."

Peapiiskop tänas kõiki ük-
sikisikuid, Eestimaa kogu-
dusi ja ettevõtteid, kes aita-
sid oma annetuste toel Narva
Aleksandri kirikut pankroti-
varana äramüümisest päästa.
(BNS)
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*Vvuc ‘Rec&td
JÕHVI

Keskväljak 9
tel 337 0594, 337 1216

e-post info@virureisid.ee
www.virureisid.ee

TALLINN
Narva mnt 7-347,

III sissepääs,
III korrus

tel 610 9321, 610 9322
e-post tallinn@virureisid.ee

www.viktoria-reisid .ee
Tel 5551 7100, 711 0284.

Bussid väljuvad Ida-Virumaalt! JÕULUTUURID Praha (22.12) - 169 €; Kopenhaagen (25.12) - 319 €; Praha - Viin - Dresden (21.12) - 249 €;

Veliki Ustjug - Vologda (23.12 ja 25.12) - 139 €; Rootsi jõuluvana- 129 €.

JÕULU- JA AASTAVAHETUSREISID
Eel registreerimissoodustus 10% kuni 1. novembrini 2016!
JÕULUEELNE RIIA JA JURMALA VEEPARK (2 p)
10.-11.12; 17.-18.12; 22.-23.12; H: ai 49 €

JÕULUD LAPIMAAL, KÜLLA JÕULUVANALE (4 p)
15.-18.12; 20.-23.12; 27.-30.12. H: ai 107€
AASTAVAHETUS BERLIINIS (6 p) 29.12.2016-03.01.2017. H: 199€

AASTAVAHETUS PRAHAS JAKARLOVY VARY
29.12.2016-03.01.2017. H:189 €

AASTAVAHETUS BUDAPESTIS JA WIELICZKA
SOOLAKAEVANDUS 29.12.2016-03.01.2017. H: 189 €

AASTAVAHETUS PARIISIS (9 p) I aev-buss 27.12.2016-
04.01.2017. H: 329 €

AASTAVAHETUSLONDONIS (9 p) I aev-buss 27.12.2016-
04.01.2017. H: 349 €

REISIKALENDER 2017
Eel registreerimissoodustus 10% kuni 1. jaanuarini2017!
KASTANIÕITES PARIIS JATULPIDES HOLLAND (10 p)
Iaev-buss 18.-27.04.H:399 €

KASTANIÕITES PARIIS JATULPIDES HOLLAND (10 p)
Iaev-buss-l aev 19.-28.04H:439 €

HOLLANDI LILLEFESTIVAL (8 p) 19.-26.04. H: 359 €

UUDIS! SUUR AVASTUSRETK: KESK-AASIA, KESK-JA
LÕUNA-VENEMAA NING MOSKVA (22 p) 26.03.-16.04.
H: 699 € +viisad
PETERBURI - TSARSKOJE SELO - PETERHOF (3 p)
19.-22.03; 12.-15.05; 19.-22.05; 25.-28.05; 08.-11.06;
15.-18.06; 20.-23.07; 10.-13.08; 17.-20.08. H: 139 € + viisa
NOSTALGILINE VALGEVENE (7 p) 25.06.-01.07; 08.-14.08.
H: 199€ +viisa
UUDIS! UKRAINA-MOLDOVA-VALGEVENE (10 p)
23.08.-01.09. H: 299 €+viisa
BUDAPEST - BALATONI JÄRV, KRAKOW JA WIELICZKA

SOOLAKAEVANDUS(6 p) 18.-23.03; 19.-24.03; 17.-22.06;
23.-28.10. H: ai 179 €

CZESTOCHOWA - PRAHA - VARSSAVI - KARLOVY VARY -

KARLŠTEJN (6 p) 18.-23.03; 19.-24.03; 17.-22.06; 09.-14.08;
21 .-26.10. H: ai 179 €

HORVAATIA-SLOVEENIA RINGREIS (9 p) 17.-25.03;
18.-26.03:21.-29.10. H: 287 €

HORVAATIA-SLOVEENIA RINGREIS (10 p) 14.-23.05;
24.06. 25.07.-03.08; 21.-30.08; 07.-16.09; 21.-30.09.
H: ai 289 €

HORVAATIA - SLOVEENIA - BOSNIA JAHERTSEGOVIINA
RINGREIS KOOS PUHKUSEGA (13 p) 14.-26.05; 24.06.-06.07;
25.07. 04.-16.09. H: ai 389 €

HORVAATIA - SLOVEENIA - BOSNIA JA HERTSEGOVIINA -

MONTENEGRO - ALBAANIA (14 p) 03.-16.09. H: 442 €

SUUR ITAALIA RINGREIS KOOS PUHKUSEGA (13 p)
14.-26.05; 05.-17.08. H: ai 449 €

ITAALIA RINGREIS (9 p) 18.-26.03; 17.-25.03; 10.-18.04;

04.-12.06; 10.-18.07; 22.-30.08; 21.-29.10. H:ai 279€

KLASSIKALINE ITAALIA RINGREIS (11 p) 08.-18.04 (suur
reede Roomas); 02.-12.06; 08.-18.07; 20.-30.08. H: ai 319 €

UUDIS! SUUR ITAALIA RINGREIS JASITSIILIA (16 p)
02.-17.09. H: 589 €

KREEKA RINGREIS KOOS PUHKUSEGA (13 p) 17.-29.05;
24.06.-06.07; 22.07.-03.08; 21.09.-03.10. H: ai 395 €

UNELMATE KESK-NORRA (7 p) 01.-07.06; 24.-30.08. H: 289 €

FANTASTILINE PÖHJA-NORRA (NORDKAPP) - IMELISED
LOFOODID JA LAPIMAA (8 p) 25.06.-02.07; 25.07.-01.08.
H: 309 €

KOPENHAAGEN - HANSATEE JABERLIIN (8 p)
07.-14.06. H: 332 €

IMELINE GOTLAND (6 p) 15.-20.06.H: 299 €

LEGOLAND-TAANI (6 p) 17.-21.06. H: 259 €

PRANTSUSE RIVIERA RINGREIS KOOS VÄIKESE
PUHKUSEGA(11 p) 07.-17.07. H: 499 €(ühekorrusel ine buss)
ŠOTIMAA-INGLISMAA-LONDON (13 p) 22.07.-03.08;

19.-31.08H: 499 €

AUSTRIA-BAIERIMAA-ŠVEITS-LIECHTENSTEIN
09. H: 349 €

BAIERIMAA-ŠVEITS-LIECHTENSTEIN-POOLA-TŠEHHI (9 p)
10. H: 309 €

UUDIS! KURAMAA (LÄTI) JA LEEDU RINGREIS 17.-21.08.
H:169 €

HISPAANIA PUHKUS (12 p) 12.-23.05; H: 389 €

HISPAANIA PUHKUS (14 p) 20.09.-03.10. H: 499 €

SUUR HISPAANIA RINGREIS KOOS PUHKUSEGA (15 p)
05.-19.07. H: 499 €

ISTANBUL JARUMEENIA-BULGAARIA RINGREIS KOOS
PUHKUSEGA MUSTA MERE ÄÄRES (14 p) 22.07.-04.08;
04.-17.09. H: ai 429 €

HISPAANIA-PORTUGAL-MAROKO RINGREIS (21 p)
20.09. H: 769 €

MALTA-SITSIILIA RINGREIS KOOS PUHKUSEGA (16 p)
25.09. H: 688 €

Väi jasõitudega: Jõhvist, Tal I innast, Tartust, Pärnust. Piisikl ientidel e ja gruppidel e soodushinnad. NB! Bussikohtade broneerimine seniks, kuni kohti jätkub! NB! Kindl asti hei ista jaküsi infot ning vaata meie kodul ehte www.virureisid.ee!



Kohtla vald võtab mõisa jaoks 600 000 eurot laenu
Kohtla vallavolikogu an-

dis vallavalitsusele nõus-
oleku korraldada riigihan-
ge, et võtta Kukruse mõi-
sahotelli ehitamiseks
600 000 eurot laenu.

Külli Kriis
kylli@pohjarannik.ee

Kohtla valla plaanist ehitada
Kukruse polaarmõisa juurde
hotell jarestoran kirjutas Põh-
jarannik juba suvel.

SihtasutuseKukruse Polaa-
rmõis nõukogu esimees Han-
nes Lumiste märkis vallava-
litsusele saadetud kirjas, et
muuseumi ekspositsiooni tut-

vustamise kõrval on sihtasu-
tuse oluliseks tuluallikaks ol-
nud ka saalide rentimine, ent
praegu kaotab polaarmõis suu-
re osa võimalikest üritustest
oma konkurentidele, kellel on
majutus samas hoones peo- ja
seminariruumidega.

Nõukogu leidis, et oleks vii-
mane aeg ehitada välja hoone
kahekorruseline osa koos keld-
riruumide japööninguga, läh-
tudes plaanidest rajada sinna
kvaliteetmajutus hotelli näol
ning toitlustusvõimalused.

Vallavalitsus ja -volikogu
polnud ideele vastu, küll aga ot-
sustati, et hakatuseks tuleb tel-
lidaprojekt ja saada täpsemalt
teada ehituse maksumus.

Mõisakompleksi arenda-
misele nii, et see hakkaks end
tulevikus ise ära majandama
(praegu doteerib vald mõisa
aastas 20 000 euroga), polnud
vastu ka naaberomavalitsu-
sed, kellega laenuvõtmisemõt-
te tekkides juba ühinemisläbi-
rääkimisi peeti. Et Kohtla vald
selle laenu veel üksnes ise ot-
sustades saaks võtta, selleks
oligi vaja, et vallavolikogu ot-
suse selle aastanumbri sees
ära teeks. Laenuhanke enda-
ni jõutakse nagunii alles tule-
val aastal.

Praegu Kohtla vallal laenu
ei ole. Valla laenuvõimekus on
700 000 eurot, mis tähendab, et
kavandatav 600 000 euro suu-

rune laen on üsna selle võime-
kuse ülempiiril.

Iseasi on, kas sellest
rahast piisaks.

Eskiisprojekti põhjal koos-
tatud hinnakalkulatsioon näi-
tab kaks korda suuremat sum-
mat.

"Alustuseks hakkame siht-
asutuse nõukoguga asja aru-
tama ja kaasame kindlasti
ka ehituseksperdi, et võima-
likud lahendusvariandid sel-
geks saada," ütles vallavanem
Etti Kagarov. "Esmane kalku-
latsioon on nii üldine, et selle
põhjal on raske mingeid asju
lahku lüüa ja arvestada. Jaa-
nuari lõpuks saame põhipro-

jektikätte, siis on võimalik ju-
ba üksikasjalikum hinnakalku-
latsioon teha, korruste ja ruu-
mide kaupa."

Ühte kokkuhoiuvõimalust
näeb Kagarov näiteks selles,
et köögi- jarestoraniosa võiks
välja rentida nii, et seadmetes-
se investeerimine jääb rentni-
ku kohustuseks.

"Selliseid huvilisi on meie
juures juba käinud," märkis
ta.

Kagarov peab täiesti reaal-

seks, et mõis suudaks endkoos
toitlustus- ja majutusvõimalu-
sega ära majandada.

"Seda kinnitavad samasu-
guste asutuste majandusaru-
anded, oleme mõnel pool käi-
nud ka kohapeal tutvumas.
Näiteks samuti munitsipaal-
omandis Alatskivi loss pakub
nii majutust kui toitlustust,
majandab ennast ära ja mak-
sab isegi vallale laenu taga-
si," näeb ta tulevikku lootus-
rikkana.

Praegu maksab Kohtla vald Kukruse polaarmõisale peale, kui
hoone seni kasutamata osa hotelli ja restoranina tööle hakkab,peakskompleks end ise ära majandama.

ARHIIV/PEETERLILLEVÄLI

Raamatukoguvõlglased
saavad amnestiat

Kohtla-Järve keskraa-
matukogus otsustati lä-
henevate jõulude puhul
olla andestavad ning kõik
võlglased saavad 19. ku-
ni 30. detsembrini laenu-
tustähtaja ületanud raa-
matud tagastada ilma ko-
hustuseta viivist maksta.
Jõhvi ja Narva raamatu-
kogus on viivisevaba päev
iga kuu esimene tööpäev.
Teet Korsten
teet@pohjarannik.ee

Kohtla-Järve keskraamatuko-
gus on võlglasi kokku umbes
700 ringis ning see arv hõlmab
ka haruraamatukogusid Aht-
mes, Orul ja Sompas.

Võlglasi jagub
Suurimal võlglasel on käes

16 raamatut. Suurim viivis on
107 eurot.

Keskraamatukogu osakon-
najuhataja Riina Suuban ütles,
et ei pahandata, kui näiteks ai-
nult nädal on üle tähtaja läi-
nud, kõike võib ju ette tulla:
haigused jms. Kõige suurem
võlglaste kategooria on üliõpi-
lased ja seda ilmselt selle tõt-
tu, et viibitakse enamiku ajast
väljaspool Kohtla-Järvet.

"Jõulud on andestamise aeg
ja seepärast ka viivisevabad
päevad," ütles Suuban. 19.-30.
detsembrini saab Kohtla-Jär-
ve keskraamatukokku tagas-
tada tähtaja ületanud raama-
tud viivisevabalt.

Jõhvi keskraamatukogu
vanimad võlglased on aastast
2013. Võlglaste arv on kõi-
gi keskraamatukogu osakon-
dade peale − laste-, laenutus-
osakond, lugemissaal ja ea-
kate päevakeskus − ümarda-

tult kokku 240. Nende hulka
on arvatud ka ühepäevase hili-
nemisega lugejad. Suurim vii-
vis, mis ühte laenutajat puudu-
tab, on 53 eurot. Suurim tagas-
tamata raamatute arv ühel isi-
kul on 15.

Raamatukogu teenindusosa-
konna juhatajaLiia Kase sõnul
on Jõhvis täheldatud, et vanu
võlglasi on peaaegu võimatu
kätte saada: ei toimi e-posti
aadressid ega telefoninumb-
rid. Kase sõnul on ka lihtsalt
hoolimatuid ja ükskõikseid ini-
mesi, keda ei huvita, et teised-
ki tema käes olevat raamatut
lugeda soovivad.

Aasta ringi on Jõhvi kesk-
raamatukogus viivisevaba
päev iga kuu esimene töö-
päev.

Raamatukoguteenust kasutatakseaktiivselt igasmaakonna otsas.PEETERLILLEVÄLI
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Soodushind
(ostes Põhjaranniku toimetusest)
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Kõige põhjalikum raamat Ida-Virumaast!
Ligi sada maakonnaga seotud
tuntud inimest 556 leheküljel.

Raamatu ostmiseks:
asutuge sisse Põhjaranniku toimetusse Jõhvis (Rakvere 8)

või saatke e-kiri info@pohjarannik.ee



SOTSIAAL: Teenuse arendamiseks polnud linnal jariigil raha

Sillamäe narkokeskus läheb Viljandi haigla tiiva alla
Sillamäe volikogu ot-

sustas teisipäeval lõpe-
tada SA Sillamäe Nar-
korehabilitatsioonikes-
kus tegevuse. Otsus teh-
ti riigi soovil, et SA Vil-
jandi Haigla korraldaks
edaspidi sõltlaste pa-
ranemist ja viiks tee-
nuse uuele tasemele.

Sirle Sommer-Kalda
sirle@pohjarannik.ee

Sillamäel on narkosõltlastele
rehabilitatsiooniteenustpaku-
tud 2005. aastast, arendades
klientide keha ja vaimu. Ühelt
poolt on olulisel kohal tööte-
raapia ja sportimine, teiselt
poolt pakutakse psühholoogi-
list ja psühhiaatrilist nõusta-
mist ning õpetatakse elemen-
taarseid toimetulekuoskusi.

Tegemist on vabatahtliku
teenusega, kuhu pöörduvad
narkomaanid, kes soovivad
oma elus pöörata puhta lehe-
külje ning kes teenusel olles
on kontrollitult puhtad ja kai-
ned.
Tõuge arenguks

Sillamäe oma 29 voodiko-
haga on üks kahest riiklikult
rahastatavast keskusest Ees-
tis. Teine asubki Viljandis ning
seal on 10kohta meestele ja 10
naistele. Samal ajal on Eestis

hinnanguliselt 13 000 süstivat
narkomaani.

"Võib öelda, et teenuse kät-
tesaadavus Eestis on selgelt
ebapiisav. Meie soov on nar-
korehabilitatsiooni valdkon-
nas suurendada teenuse kät-
tesaadavust klientidele, tõsta
selle kvaliteeti ning osutami-
se efektiivsust," selgitas tervi-
se- ja tööminister Jevgeni Os-
sinovski kahe keskuse ühenda-
mise soovi.

Minister lisas, et Viljandi
haigla on haiglavõrgu asutu-
sena selle teenuse kompetent-
sikeskus.

Sotsiaalministeerium tegi
ümberkorralduste ettepaneku
jubakevadel. "Sillamäekeskus
on teinud tublit tööd, nüüd on
vaja teha arengus samm eda-
si," tõdes ministeeriumi nõunik
Ingrid Ots-Vaik.

Tema sõnul on vaja aren-
dada pakutavaid teenuseid ja
IT-süsteeme ning suurendada
efektiivsust. Investeeringud
nõuavad lisaraha, mis sihtasu-
tuse asutajatel − sotsiaalminis-

teeriumil ja Sillamäe linnal −
puudub.

Ots lisas, et Viljandi haiglal
on kogemus rahvusvaheliste
partnerite leidmisel.

"Sillamäe keskus on väike ja
seal ei ole teenuste arendami-
seks vajalikku kriitilist inim-
ressurssi, mida on vaja aren-
guks ja partnerite kaasami-
seks. Viljandi haiglaga ühine-
misel paraneb Sillamäel tee-
nuste kvaliteet, mis omakorda
loob eeldused pakutavate tee-
nuste loetelu laiendamiseks,"
märkis ministeeriuminõunik.
Linn taandub

Sihtasutuse tegevuse üle-
võtmisega on tehtud algust.
Sillamäe keskuse eesotsas on
nüüd Rita Kerdmann, kes ju-
hib ka Viljandi haigla sõltuvus-
haigete ravi- jarehabilitatsioo-
nikeskust.

Ümberkorraldused saavad
võimalikuks, sest Sillamäe lin-
navolikogu otsustas lõpetada
SA Sillamäe Narkorehabilitat-
sioonikeskus tegevuse, leides,

et selle jätkaminepole senisel
kujul otstarbekas.

Sillamäe linnapea Tõnis
Kalberg selgitas, et sõnaõigust
keskuse edasise tegevuse üle
linnal enam pole. "Otsuse mõ-
te ongi selles, et tegevust kor-

raldab nüüd Viljandi haigla ja
meie juhtorganitesse ei lähe."

Kalberg lisas, et maa ja hoo-
ned aadressil Tervise 8 kuulu-
vad linnale ning need antakse
Viljandi haiglale rendile.

Volikogu otsustas, et kin-

nistu eest tulebhakata tasuma
üüri 1 euro ruutmeetri kohta
koos kõikide tasumisele kuu-
luvate maksudega. Vallasva-
ra antakse üle tasuta. Viljandi
haigla võtab üle ka sõlmitud
töölepingud.

INGRID OTS-VAIK

Sillamäe keskus on teinud
tublit tööd, nüüd on vaja tehaarengus samm edasi.

Sillamäe narkorehabilitatsioonikeskuse kümnendat sünnipäeva tähistati puude istutamisega.
MATTI KÄMÄRÄ/ARHIIV

SPORT

VABAMAADLUS: Turniiril "Kuldkaru Open" osalevad sportlased 13 riigist

Ahtmes tuleb vaatemänguline
maadlusturniir

Sel laupäeval toimub
Ahtme spordihallis va-
bamaadlusturniir "Kuld-
karu Open", kuhu on oo-
data 13 riigi maadle-
jaid ja aukülalistena pal-
jukordseid olümpiavõit-
jaid vendi Beloglazoveid.
Erik Gamzejev
erikg@pohjarannik.ee

Ida-Viru maadlusklubi Kuld-
karu korraldataval täiskasva-
nute turniiril võisteldakse ka-
heksas kaalukategoorias 57-
125 kilogrammini.

Finaalmatšid löövad
adrenaliini lakke

Kuldkaru treeneri ja ühe tur-
niiri korraldaja Aleksei Hapovi
sõnul on osalejate seas matime-
hed mitmest tugevast maadlus-
riigist, näiteks Venemaalt, Sak-
samaalt, Bulgaariast ja Valge-
venest. "Siia ei tule küll olüm-
piamängude medalivõitjaid −
nendele on mõnevõrra kõrge-
ma tasemega ja suurema auhin-
nafondiga turniirid.Kuid tegu
on heade maadlejatega, kellest
paljud üritavad maadluses tipp-
konkurentsi jõuda," sõnas ta.

Ta lisas, et korraldajate ees-
märk ei ole tuua kokku sadu vä-
ga erineva tasemega maadle-
jaid. "Tahame, et publik saaks
osa põnevatest ja tasavägistest
heitlustest," sõnas ta.

Kui eelringi matšidega te-

hakse algust juba hommikul,
siis päeva kulminatsiooniks on
kohe pärast pärast kell 17 toi-
muvat avatseremooniat alga-
vadkaheksa finaalimatši. "Need
toimuvad taas sõuelementide-
ga õhkkonnas. Matšidega käi-
vadkaasas valgus- ja heliefek-
tid. Usun, et adrenaliin kerkib
kõrgele nii sportlastel kui pealt-
vaatajatel. See on võimas vaa-
temäng," lubas Hapov.

Järve gümnaasiumi
vilistlane sihib võitu

Ida-Viru maadlejad selaastal
võistlustulle ei asu. Üks viimas-
te aastate Eesti paremaid vaba-
maadlejaid ja Ida-Viru sportlasi
Aleksei Baskakov jääb kõrva-
le seljavigastuse tõttu. Jevge-
ni Soltruk pole saanud Hapovi
sõnul töö tõttu piisavalt harju-
tada, et sellisel turniiril osale-
da. "Meil on tugevaid juuniore,
kuid meeste turniirile ei oleks
mõistlik neid praegu veel saata,
nad võidakse lihtsalt ära lõhku-
da. Nende aeg tuleb aasta-paa-
ri pärast," rääkis ta.

Küll tuleb matile mullu fi-
naali jõudnud Aimar Andruse.
Põltsamaa noormees kolis mõ-
ned aastad tagasi just seetõttu
Kohtla-Järvele, et siin on pare-
mad tingimused selle alaga te-
gelemiseks. "Siin tegi ta läbi sil-
manähtava arengu, mille tões-
tuseks on juunioride EMi seits-
mes ja maailmameistrivõistlus-
te 12. koht," rääkis Hapov.

Hapov usub, et tänavuKoht-

la-Järvel Järve gümnaasiumi
lõpetanud, kuid nüüd Põltsa-
maale tagasi kolinud Andru-
se on suuteline sel aastal Kuld-
karu turniiril võitmagi. Ees-
ti maadlejatest lähevad teiste
seas võistlustulle ka Ragnar
Kaasik, kes on samuti Kohtla-
Järvel treeninud, ja veteran Ja-
nek Lips.

Nimekad aukülalised
Aleksei Hapov tõdes, et va-

bamaadluses ei ole Eestis prae-
gu kõige paremad ajad ja see
ala on jäänud mõnevõrra Kree-
ka-Rooma maadluse varju. Sel-
list kangelast nagu maailma-
meister ja olümpiahõbe Heiki
Nabi vabamaadlusespraegu po-
le. Kuid noorte seas on lootus-
andvaid maadlejaid mitu. Nen-

de edasine edu sõltub Hapovi
sõnul suurestika sellest, kuidas
neil õnnestub leida toetajaid ja
vältida vigastusi. "Küll on aga
selge, et vabamaadlus on pub-
likule vaatemängulisem, kuna
seal tehakse rohkem atraktiiv-
seid heiteidkui Kreeka-Rooma
maadluses," rääkis ta.

Novembri lõpus toimunud
Eesti õpilaste meistrivõistlustel
teenisidKuldkaru nooredkolm
esikohta ja klubide arvestuses
oli Kuldkaru parim.

"Kuldkaru Open" on viimas-
tel aastatel silma paistnud ni-
mekate aukülalistega. Sel lau-
päeval oodatakse Hapovi sõ-
nul Ahtmesse kuulsaid kaksik-
vendi Sergei ja Anatoli Belo-
glazovit. Sergei tuli olümpia-
võitjaks

Tänavu Kohtla-Järve Järve gümnaasiumi lõpetanud Põltsamaa
noormees Aimar Andruse jõudis eelmisel aastal Kuldkaru turniirilfinaali. Võistlustules ontaka sel laupäeval.Matti Kämärä

Kabajev valiti meistriliiga
aasta mängijaks
Teist korda Eesti jalgpalli
meistriliiga parimaks vära-
vakütiks osutunud Sillamäe
Kalevi ründaja Jevgeni Ka-
bajev pälvis lisaks ka meist-
riliiga tänavuse hooaja pari-
ma mängija auhinna.

Parima mängija valimisel
osalevad meistriliiga mees-
kondade peatreenerid klaus-
liga, et oma meeskonna män-
gijatele häält anda ei saa.

Meistriliigas 25 väravat
löönud Kabajev valiti pari-
maks kindla ülekaaluga. Ta
kogus 15 punkti, seejuures
asetasid ta esimeseks nel-
ja meeskonna peatreenerid.
Teiseks tulnud Eesti koondi-
se veteran, tänavu Infoneti
koosseisus Eesti meistriks
tulnud Dmitri Kruglov sai
üheksa punkti.

Kabajevi edule lisabkaalu
tõsiasi, et pikaajalise vigas-
tuse tõttu sai ta mängima ha-

kata aprilli lõpus ning heasse
vormi kerkis ta alles suvel.
20 väravat 25st lõi ta hooaja
teises pooles.

Kus alaliselt Peterburis ela-
va 28aastaseKabajevi mängi-
jakarjäär jätkub, pole praegu
teada. Rahalistesse raskus-
tesse sattunud Sillamäe Ka-
levi president Aleksandr Sta-
rodubtsev on andnud mõista,
etKabajevi klassi mängija en-
da juures hoidmine pole klu-
bi praeguse õhukese rahako-
ti juures tõenäoline.

Eesti klubidest on tema
palkamise vastu huvi tund-
nud väidetavalt nii Tallinna
Levadia kui ka Nõmme Kal-
ju. Viimast treenib Sergei
Frantsev, kes teab Kabaje-
vit hästi 2014. aastast, mil ta
oli Sillamäe Kalevi peatree-
ner − just tema juhendami-
sel selle ründaja anne ava-
neski. (PR)

Jevgeni Kabajev on tänavu Eesti meistriliigas nii parim väravaküttkuika parim mängija.MattiKämärä
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MIKSER

AJA LEHT

LAEWAÜHENDUS KULGU JA
WASKNARWA WAHEL LÕPPES
Kulgu ja Rossoni jõedseisawad ju-
ba jääkatte all. Narwa jõgi on jää-
katet peale wõtmas. Ühenduses
sellega 1. detsembril Narwa jõel
lõppes Kulgu ja Wasknarwa wahel
laewaühendus. Laewaühendus
Eesti-Ingeri ja Narwa wahel lõppes
juba paar päewa tagasi, sest
Rossoni jõgi wõttis tugewa jääkatte
peale, kust nõrgajõuline aurik "Ees-
ti-Ingeri" ei pääse enam läbi.

Laewaliinide seismajäämise
puhul on ka 1. detsembril pos-
tiwalitsuse poolt tehtud pos-
tiweoks uued korraldused, kus-
juures nüüd Wasknarwa ja ümb-
ruskonna post wõetakse rongilt
maha Auwere jaamas, kust pos-
tivedaja selle posti maad mööda
toimetab sihtpunkti. (Põhja Ko-
du, 2. detsember 1936)

EKSKOHTUNIK KOMTŠATNIKOV
PÄÄSES VANGLAST

Kriminaalkuriteos süüdi mõiste-
tud Viru maakohtu Narva kohtu-
maja endine kohtunik Mihhail
Komtšatnikov pääses reedel
vanglast.

Komtšatnikov kandis trellide ta-
ga ära kogu talle mõistetud ka-
heaastase vangistuse, kuna koh-
tud olid eelnevalt korduvalt lüka-
nud tagasi mehe taotluse enne-
tähtaegseks vabastamiseks.

Harju maakohus tunnistas
Komtšatnikovi altkäemaksu kor-
duvas nõudmises ja võtmises
süüdi mullu 18. jaanuaril. Riigi-
prokuratuuri esitatud süüdistuse
kohaselt nõudis ja nõustus Kom-
tšatnikov Viru maakohtu Narva
kohtumaja kohtunikuna tuna-
mullu novembris ja detsembris
100 000 krooni altkäemaksu
võtmisega kahe mehe vahendu-
sel selle eest, et vabastada sa-
ma aasta 4. detsembril toimuval
istungil kautsjoni vastu tapmise
tõttu uurimise all olnud Andrei
Andrejev.(Põhjarannik, 3. det-
sember 2011)

Vanaema: kas ma pean
lapselapse jõulupeole minema
maskeerituna nagu pidalitõbine?

Jõhvi lasteaias
2-3aastaste laste rüh-
mas käiva mudilase va-
naema on nördinud las-
tevanematele saade-
tud foto pärast, mis ku-
jutab peole mitte lu-
batud vanemate mas-
keeringut lilledeks.

Tiia Linnard
tiia@pohjarannik.ee

"Kuidas ma pean sellest pil-
dist aru saama? Et ainuke
võimalus osaleda lapselapse
jõulupeol on mul ilmuda sin-
na maskeerituna nagu pida-
litõbine?" on naine sellise e-
postituse peale pahane.

JõhviLasteaedade Sipsiku
maja õppealajuhataja Leana
Kruuse selgitas, et õpetajal
polnud lilledeks maskeeru-
mise pilti lastevanemate-
le saates kõige väiksematki
soovi neid solvata või mõni-
tada. "Tegemist on Faceboo-
kist leitud naljapildiga ning
õpetaja jagaski seda kui head
nalja," märkis ta.

Sipsiku maja 2-3aastaste
rühma õpetaja saatis foto e-
posti teel laiali pärast seda,
kui oli teatavaks tehtud, et
lastelekorraldatakse tavapä-
rase jõulupeo asemel hoopis
külalisetendus ja vanemad
pole sinna oodatud.

"Põhjenduseks, miks vane-
mad peol osaleda ei saa, too-
di, et lapsed jooksevad va-
nemate juurde ning poevad
neile sülle," rääkis lapselapse
peole minnaplaaninud vana-
ema. "Ma ei saa aru, mis sel-
les halba on?"

Kruuse sõnul on lasteaed
oma esialgset otsust lasteva-
nemate kohta muutnud: "Neil
pole keelatud etendusele tul-
la, kuid see toimub hommi-
kul pool kümme ning võib ar-
vata, et paljud ei saa tööltära
tulla."

Põhjus, miks lasteiapeod
toimuvadki enamasti hom-
mikupoole, peitub Kruuse
sõnul muusikaõpetajates.

"Need õpetajad tööta-
vad ka muusikakoolis ning
seal algavad neil pärast lõu-

nat tunnid. Muusikaõpetaja
osalemine peol on aga vaja-
lik, sest enamasti on nemad
need, kes laste esinemist kla-
veril saadavad ning pidu ju-
hivad," selgitas õppealajuha-
taja.

Jõhvi Lasteaedade direk-
tor Raili Oks tõdes, et hom-
mikupoolsed peod pole las-
tevanematele kõige sobi-
vamad. "Kuid sellist asja ei
ole, et nad ei tohi tulla," sõ-
nas ta.

PoAMTe/iflM Hce/ibHOM rpynnbi He paapewM/iM

npucyTCTBoearb na yipeHHMKe, nroöbi Ma/ibiwn

He OTB/ieKanncb or npeAcrasneHMB.
MacKuposKa 80 ypoBHfl.

Lastevanematele saadetud naljapilt põhjustas lasteaias arusaamatusi. ERAKOGU

Detsembris on oodata
väga muutlikku ilma
Ilmateenistuseprognoosi koha-
selt tuleb detsembrikuu väga
muutliku ilmaga.

Detsembri esimesel kol-
mandikul on valdavaks loode-
vool, milles jõuab Läänemere
äärde vaheldumisikülm arkti-
line ja pehmem Atlandiltpärit
õhumass. Sageliriivavad Ees-
tit madalrõhulohud, mis too-
vad lund ja lörtsi, sekka ka
vihma ja seda eelkõige Eesti
lääneossa. 5.detsembri paiku
saab vihma tõenäoliselt ka Ida-
Eesti, sest väga aktiivne ma-
dalrõhkkond ühes Atlandilt pä-
rit soojaga jõuab Põhja-Euroo-
pa õhuruumi, tõstes õhutem-
peratuuri üle nulli ja tuule vä-
ga tugevaks. Edaspidi muutub
ilm jälle külmemaks ja talvi-
semaks.

Uuesti võib laialdaselt su-
lale minna kuu keskpaiku, mil
järgmine väga aktiivne madal-

rõhkkond Läänemere ümbrus-
se soojema õhumassi toob, sel-
le järel peaks taas külmalaine
saabuma.

Kuu viimasel kolmandikul
on ilm ikka heitlik. Ülekaalus
peaksid olema pehmed talveil-
mad, kuid tõenäoliselt on Atlan-
di ookean ikka jõuline ja sealt
itta liikuvate madalrõhkkonda-
de kaasabil läheb meie ilm va-
hel sulale ning lume ja lörtsi
sekka tuleb ka vihma.

Kas jõuluajale satubkülmem
või soojem periood, seda on kuu
esimeselpoolel veel vara prog-
noosida.

Detsembrikuu tervikuna
kujuneb keskmise õhutempe-
ratuuri poolest normiläheda-
seks või veidikülmemaks. Det-
sembrikuu norm on -3,8 kuni
+1,1 kraadi. Sademeid langeb
normist ehk 38-70 millimeet-
rist enam.

Lumememme tegemiseks sobivaid päevi peaks detsembris tulema päris palju. Peeter Lilleväli
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SUUR ESIN-
DUSTUBA
TANTSUKS

JÄREL-
TULIJATETA

JALGRATAS
(KÖNEK.)

MEELDI
VALT

... KOLDITS
(NÄITLEJA) TESLA LA-BEMOLL KÕHETU TUIM

NADILT

LIHATOITKAASA-
KISKUV SURNU

MOESSAMBIA
PEALINN

TUNGUUS

OLEVUS
IDA

(SAKSA K.) KOSMEETI
KAFIRMA

ERIKAAL
ON 1

LENNU
DRAAMATEATRI

PEANÄITEJUHT (IN.+N)
EELMISEL
PÄEVAL

JÄRV
PÕLVAMAAL

MAHEDA-
VÄRVILINEHINGE KODU RUTEENIUM PUIESTIK POOL-

VÄÄRISKIVI TEESKLEMA
S NAABER

JANDI
TAJA

MEIK
(INGL K.)

ARE... (END.
MOOTORI-

SPORTLASI

RONGAS
SABAGA

KOERATÕUG
ULEM-,

PEA- R T. V RNHING SEES

PUIESTEE

ALLAPOOLE
LIIKUMIST
TÄHISTAV
EESLIIDE

INGL. K.
EESSÕNA

TAHA,
TAGANT

TULP

MAGNETO
EONI OSAKAAK VISKERIIST

BRASIILIA
VUTILEGEND

LINN
JEEMENIS

LOBAJUTT

AMPER SOOME
MARK

KAKA
(LASTEK.) KAEBELAUL

VENE
KIRJANIKLIIVAVALLID

TAHKE VESI
NOOT ASESÕNA

NOUS-
OLEKU-

AVALDUS

RÄPANE

URAAN

FFSTI RAHVA RICTSOKIAn

PRANTSUSE
HELILOOJA LANGEMA

MÜÜK

OTSE TOOTJALT pakitud küttema-
terjal: puitbrikett (al 129 €), tur-
babrikett, pellet, klotsid. Vedu. Tel
506 8501.

OST

OÜ Estest PR OSTAB metsa-ja
põllumaad. Tel 504 5215, 514
5215, info@est-land.ee.

TEENUS

KAARDID ENNUSTAVAD. Tel 900
1727. 24 h. Hind 1,09 €/minut.

Kirjutan PRIA, KIKi ja EASi pro-
jekte. E-post margus.paas@hot.
ee, tel 5331 2587.

Liiga vara kustus päike,
liiga vara saabus öö,
liiga vara jätsid maha
sõbrad, omaksed ja töö ...

Meie sügav kaastunne Üllale
lähedastega kalli

Matti NÕMMIKU
surma puhul.

Endised töökaaslased
kaubandus-ja

organiseerimisosakonnast

Meie kaastunne Liale ja Hellele
peredega kalli venna

Mihkel LANGI
surma puhul.

Malle ja Arne
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Kermik OÜ OSTAB
metsakinnistuid ja
põllumaad
kasvava metsa raie-
õigust

504 4590
kermik@kermik.ee

www.kermik.ee

25 aastat
ehituskogemust

Peatöövõtt
Projektijuhtimine
Üldehitus
Restaureerimine

Üks telefonikõne, igakuine annetus.
Püsiannetusega aitad sadu raskelt haigeid lapsi ka siis, kui see kampaania
läbi saab. Helista ainult üks kord Tele2 võrgust ja valitud summa lisandub
igakuiselt sinu mobiiliarvele. Tutvu täpsete tingimustega: lastefond.ee

900 3003 3 € kuus
900 3010 10€ kuus
900 3020 20 € kuus

lastefond.ee
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	Untitled�ld võtab mõisa jaoks 600 000 eurot laen
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